
Vragen voor het vragenuur van 13 maart 2024 van 15.30 – 16.20 uur 

I Vragen van de PVV-fractie over het ‘opstootje’ bij het AZC aan de Protonstraat (Kelly Blauw)

De PVV is erg geschrokken over het ‘opstootje’ bij het AZC aan de Protonstraat Groningen. Drie 
agenten zijn hierbij woensdagavond lichtgewond geraakt toen ze moesten ingrijpen. Het COA meldt 
daarnaast dat medewerkers en beveiligers zich uit veiligheidsoverwegingen moesten terugtrekken.
In de opvanglocatie verblijven zestig jongeren, die onder andere uit Syrië, Eritrea, Somalië, Iran, Irak 
en Jemen komen. Woensdagavond brak onderling een ruzie en vechtpartij uit.
De beveiligers en het personeel werden belaagd en trokken zich terug waarop de politie werd gebeld.
Het lukte de politie om een van de verdachten aan te houden, maar makkelijk ging dat niet. De 
agressie van de groep jongeren richtte zich op de agenten. Er werd met meubilair en stenen gegooid. 
Daarbij raakten drie agenten lichtgewond en meerdere auto’s beschadigd.
Daarop besloot de politie zich ook terug te trekken, maar daarmee keerde de rust niet terug in de 
opvang. Een getuige hoorde van buiten een hoop geschreeuw en dat van alles kapot werd geslagen. 
Daarna zag hij dat verschillende beveiligers werden aangevallen en naar buiten vluchtten.
Tientallen agenten kwamen met honden, zelfs in de lucht een politiehelikopter. Agenten sloten de 
straat en ingang af en met schilden en honden gingen ze naar binnen. Wat er binnen precies gebeurd 
is, is onbekend. Zeker is dat nog eens vier mensen werden aangehouden.

De PVV heeft naar aanleiding van dit bericht de volgende vragen: 

1. Is het college het met de PVV eens dat deze situatie volledig uit de hand is gelopen en dit te allen 
tijde voorkomen moet worden, helemaal omdat er drie agenten gewond zijn geraakt? Welke 
maatregelen gaat de gemeente nu nemen?
2. De PVV heeft van omwonenden gehoord dat deze zelfde asielzoekers ook gewoon door de wijk 
lopen, de samenstelling van de asielzoekers is vrij divers. Wat voor risicogroepen worden hier 
opgevangen en hoe wordt ervoor gezorgd dat de veiligheid van omwonenden gegarandeerd wordt?  
3. Omwonenden maken zich erg zorgen naar aanleiding van deze vreselijke berichten en dreigende 
situatie, wat gaat de gemeente doen om de zorgen van omwonenden weg te nemen?

II Vragen van de fracties van VVD en Stadspartij over “Rondkomen kun je leren” (Elisabeth 
Akkerman)

De gemeente adverteert momenteel over de cursus "rondkomen kun je leren". De VVD en Stadspartij
100% voor Groningen staan achter het geven van deze cursus. Wij hebben gezien dat de cursus 
uitsluitend aangeboden wordt op maandagen van 10.00-12.00 uur. De VVD en Stadspartij 100% voor 
Groningen hebben hierover de volgende vragen:

1. Is het een idee om de cursus op verschillende tijden, waaronder ook in de avond, aan te bieden?
2. Is het college zich ervan bewust dat op maandagochtend veel mensen werken en dan deze cursus 
niet kunnen volgen? (Of zij moeten vrij nemen, waardoor zij mogelijk direct minder inkomen hebben 
tijdens het volgen van de cursus).

III Vragen van de fractie van de Partij voor het Noorden over geveltuintjes (Leendert van der Laan)

In het voorjaar is de belangstelling om te vergroenen groter dan in andere periodes. Afgelopen week 
heeft de gemeente Groningen nogmaals gewezen op de mogelijkheid van geveltuintjes. Naast het feit
dat dit leidt tot meer vergroening in de stad Groningen, is het ook goed voor de biodiversiteit. 



Behoudens een melding bij de gemeente en of verhuurder is er veel mogelijk.  Niet elke bewoner is 
echter in staat om stoeptegels te verwijderen en zand weg te scheppen en te vervangen door 
tuingrond. Ouderen en mensen met een beperking die wel een geveltuin kunnen onderhouden, maar
niet kunnen aanleggen vallen nu buiten de boot. Zeker als ze niet beschikken over een netwerk of een
netwerk dat ook niet in staat is de geveltuin aan te leggen. Voorheen verzorgde de gemeente 
Groningen vaak zelf de aanleg van de geveltuintjes.

1) Is de gemeente Groningen gestopt met de aanleg van geveltuintjes in verband met de 
kosten? Of is daar een andere reden voor?

2) Begrijpt de gemeente Groningen dat niet iedereen in staat is om zelf een geveltuin aan te 
leggen? En kan de gemeente Groningen uitzonderingen maken voor ouderen en mensen met
een beperking?

3) Aan welke oplossingen denkt de gemeente Groningen om inwoners te helpen met de aanleg 
van een geveltuintje die daartoe zelf niet in staat zijn? Graag een paar voorbeelden.


